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Parlament České republiky 

POSLANECKÁ SNĚMOVNA 
2017 

8. volební období 

Z Á P I S  
z 15. schůze 

výboru pro sociální politiku, 

která se konala dne 14. září 2018 od 13.30 hodin 

v budově Poslanecké sněmovny, Praha 1 – Malá Strana, Sněmovní 4, v m. č. 55 A 

Přítomni: Bauer, Brzobohatá, Dražilová, Gajdůšková, Golasowská, Hyťhová, Juchelka, 

Kolářík, Matušovská, Novák, Pastuchová, Pekarová Adamová, Richterová, Rutová, Sklenák, 

Šafránková, Vrecionová, Vyzula 

 

Omluveni: Aulická Jírovcová, Babišová, Beitl, Kaňkovský, Kasal, Maxová,  

  

 Schůzi výboru zahájila místopředseda Bauer, který omluvil z důvodu nemoci 

předsedkyni Maxovou a přivítal eurokomisařku Evu Jourovou a ministryni práce a sociálních 

věcí Janu Maláčovou. Místopředseda otevřel první bod programu schůze. 

 

 

 Setkání s eurokomisařkou Evou Jourovou na téma slaďování pracovního a 

soukromého života (Work-Life Balance). 

 

 Slova se ujala eurokomisařka Eva Jourová a uvedla, že téma slaďování soukromého 

života (Work-Life Balance) se snaží vyřešit problém, který se týká celé Evropy, nejsou dobře 

nastavené podmínky pro pracující rodiče, aby mohli kombinovat pracovní povinnosti a 

soukromí život. Eurokomisařka Jourová podotkla, že jejím portfoliem je Rovnost žen a mužů. 

Vzdělání, které se investovalo do žen, se národnímu hospodářství nevrací, ztráta v ČR je 2.8 

% na HDP. Krom ekonomiky to má také vliv demografický, původní obyvatelstvo Evropy se 

snižuje. Některé země to řeší cílenou migrací, naší zemi se tento způsob nejeví jako šťastný, a 

musíme se postarat o jiný způsob o posílení populační křivky. V roce 2015 eurokomisařka 

Jourová zrušila směrnici o mateřské dovolené, která sice měla nadpis „Rovnost žen a mužů“, 

ale v zásadě tato směrnice nic neřešila, ženy měly možnost být 18 týdnů doma na plně placené 

dovolené. Nová směrnice reaguje na možnosti moderní formy práce, kombinace prací v 
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domácnosti, zkrácené pracovní úvazky, sdílená pracovní místa, umožní lepší zapojení mužů, 

to je výsledkem na otcovskou dovolenou po dobu 10 dnů, u rodičovské dovolené jsou 

navrhovány 4 měsíce pro druhého rodiče, dále je nově navržených 5 dnů pro pečovatele. 

Legislativní návrh je doprovázen nelegislativní části balíčku, v kterém je doporučení státům, 

aby přeprogramovaly fondy, rozšířit školky, jesle. 

Europoslankyně Jourová doporučila ministryni práce a sociálních věcí, aby se eurofondy 

v tomto období přeprogramovaly a maximálně využily na sociální infrastrukturu. 

 Dále vystoupila ministryně Maláčová a potvrdila, že slaďování je velmi důležité téma. 

Navrhovaná směrnice je pro ČR prioritou, MPSV ji podporuje a udělal se veliký pokrok 

v oblastech, které směrnice navrhuje. Zavedlo se dlouhodobé ošetřovné, které platí od června 

tohoto roku, má se zlepšit situace pečujících a o které je pečováno. Dále se zavedl zákon o 

dětských skupinách, a další minimalistická otcovská dovolená v šestinedělí (1 týden pro otce). 

Ministryně podotkla, že Rodinná politika je priorita pro tuto vládu a podrobně pohovořila o 

této problematice (dětské skupiny, jesle, mikrojesle a flexibilní pracovní úvazky), zároveň se 

bude navyšovat rodičovský příspěvek. 

 Předsedající Bauer otevřel diskuzi a dotázal se, jak se zmiňovaná Směrnice vyvíjí 

(implementace do našeho právního řádu) a zda na vrcholných schůzkách budou zástupci 

vyjednávačů za sociální resort. Vyzval, aby se VSP této Směrnici dále věnoval a formou 

usnesení dával doporučení Výboru pro evropské záležitosti, ten by měl požadovat na našich 

zástupcích, hlavě na MPSV, aby na vrcholných orgánech při projednávání této směrnice se 

prosazovali zájmy ČR. 

 Europoslankyně Jourová dodala, že první trialog mají za sebou a další budou 

následovat, do konce roku by směrnice měla být spuštěna, podrobně popsala danou 

problematiku. 

 Poslankyně Golasowská se dotázala, zda dětské skupiny budou dostupné i pro 

okrajové části, a jaké jsou požadavky na vzdělání personálu v dětských skupinách, 

mikrojeslích (od kolika let dítěte). 

 Ministryně Maláčová upřesnila počet dětských skupin na 500, v poslední době dětské 

skupiny zřizují zaměstnavatelé (zaměstnanecký benefit). Dětské skupiny využívají i menší 

obce. Mikrojesle chce MPSV ukotvit v zákoně o dětských skupinách, a tam je profesní 

kvalifikace definována minimálně středoškolským vzděláním v oblasti sociální, pedagogické 

nebo zdravotní, a dále průběžné vzdělávání (mikrojesle) na náklady MPSV. Dětské skupiny 

navštěvují děti od jednoho roku do povinné docházky. 

 Poslanec Juchelka dodal, že je důležité, aby se nezasahovalo do chodu rodin, cítí 

diskriminaci rodin, které se rozhodnou, že se o potomka bude starat jen jeden rodič. 
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 Europoslankyně Jourová se k uvedenému tématu podrobně vyjádřila a dodala, že 

praxe ukazuje, že s potomkem převážně zůstávají doma ženy, je snaha práci a péči o dítě 

nakombinovat. 

 Místopředseda Bauer uzavřel první bod.  

 

 Sdělení předsedkyně výboru 

 

 Sdělení předsedkyň a předsedy podvýboru 

 

 Různé 

 

 Návrh termínu a pořadu 18. schůze výboru 

 

 Poslanci obdrželi písemný návrh pozvánky na 18. schůzi výboru, která se bude konat 

27. října 2018, v hlasování č. 1 se vyslovilo pro 19 poslanců, všichni přítomni. Místopředseda 

výboru poděkoval všem přítomným za podporu a diskuzi. 

 

 

 

Zaznamenala: J. Kostková 

 

 

 

 

 

                                                                

Jan    B a u e r ,   v. r. 

místopředseda výboru 

 

 

 

Pavla   G o l a s o w s k á ,   v. r. 

ověřovatelka výboru 

 

 


